

目 次

● 经济与管理

人工智能技术是否缓解了企业投融资期限错配?	苏忠秦, 华瑾(1)
从“工具”到“伙伴”:智能客服的研究热点与展望	高海霞, 孟跃(20)
电子废弃物零售商回收区块链采纳决策研究	魏洁, 林瑜颖, 杨琳(29)

● 哲学与政治

论马克思主义基本原理同中华优秀传统文化的彼此契合	施言志(41)
隐忧与重塑:数智时代高校思政课教师职业幸福感探究	钱波, 于欣萌(50)

● 历史与法律

国际经贸协定跨境数据流动例外条款的适用困境与中国因应:基于法解释学视角	孙志煜, 洪一帆(59)
司法数据应用中个人信息侵权的治理困境与规制路径	洪刚(67)

CONTENTS

Does Artificial Intelligence Technology Alleviate Corporate Investment-Financing

Maturity Mismatch? SU Zhongqin, HUA Jin(1)

From “Tool” to “Partner” : Research Hotspots and Prospects of Intelligent Customer Service

..... GAO Haixia, MENG Yue(20)

Research on Blockchain Adoption Decisions for Retailer Recycling of Electronic Waste

..... WEI Jie, LIN Yuying, YANG Lin(29)

On the Compatibility Between the Basic Principles of Marxism and Traditional Chinese Culture

..... SHI Yanzhi(41)

Concerns and Reconstruction : A Study on the Occupational Well-Being of University

Ideological and Political Education Teachers in the Digital Intelligence Era

..... QIAN Bo, YU Xinmeng(50)

Dilemmas in the Application and China’s Responseof the Exceptions to the Cross-Border Flow of

Data in International Economic and Trade Agreements : Based on a Legal

Hermeneutic Perspective SUN Zhiyu, HONG Yifan(59)

Governance Challenges and Regulatory Pathways for Personal Information Infringement in

Judicial Data Applications HONG Gang(67)